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Plats och tid Nacka stadshus, Nackasalen kl 18.15-22.00 

 

Utses att justera Eva Närvä Eickenrodt  
Majvie Swärd 
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12 september 2016, §§ 203, 204, 209 
 
20 september 2016, §§ 203, 205-208, 
210-242 
 

Paragrafer §§ 203-242 

   
Underskrifter Sekreterare  

  Liselotte Lexén 

 Ordförande  

  Lars Stenholm 

 Justerande  

  
 
Justerande 

Eva Närvä Eickenrodt 
 
 

  Majvie Swärd  
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat, §§ 203, 204, 209 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 12 september 2016 
Anslaget sätts upp 13 september 2016 
Tid för laglighetsprövning 13 september 2016 – 4 oktober 2016 
Anslaget tas ned 5 oktober 2016 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Liselotte Lexén 

Utdragsbestyrkande 
 
 
 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat, §§ 203, 205-208, 210-242 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 12 september 2016 
Anslaget sätts upp 21 september 2016 
Tid för laglighetsprövning 21 september 2016 – 12 oktober 2016 
Anslaget tas ned 13 oktober 2016 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Liselotte Lexén 

Utdragsbestyrkande 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 
 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X  Christer Lydig -  

Cathrin Bergenstråhle X  Anna Kjellin Flory T  

Tobias Nässén X  Eivor Örenmark -  

Eva Öhbom Ekdahl X  Bo Bergkvist T  

Filip Wiljander X  Petter Larsson T  

Ylva Sandström -  Oliver Rykatkin T  

Peter Zethreus X  Lena Edström Sandin -  

Helene Skantze X  Eric Lindahl T  

Lars Stenholm X  Anders Markow -  

Eva Närvä Eickenrodt X  Christina Rinman -  

Sofia Fölster -  Christof Borgström T  

Susanne Markow -  Gun Lingberth T  

Henrik Barck -     

Johan Hiller X     

Vilma Mori Aguilar X     

Pernilla Hsu Båberg X     

Richard Wendt X     

Magnus Wakander -     

Lotta Riedel -     

Magnus Sjöqvist X     

Sebastian Ridderskans -     

Dominique Faymonville X     

Anders Bruhn X     

Annika Jung X     

Liberalerna (L)      

Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus T  

Monica Brohede Tellström X  Kurt Björkholm N  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

Stefan Saläng X  Gertrud Lindgren N  

Louise Granath X Tom § 224    

Mats Granath X     

Centerpartiet (C) 

Christine Lorne X Ingmar Sahlgren N  

Hans Peters X Karin Rappsjö 
Emanuelli 

-  

Håkan Ekengren X     

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson  X Anders Tiger T  

Lydia Liu X From § 212 Karolina Johansson -  

Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X  Majvie Swärd T  

Anita Johansson X  Erik Svanfeldt -  

Espen Bjordal X  Ella Tegsten -  

Helena Westerling X  Pia Ellström T  

Mattias Qvarsell -  Carl-Magnus 
Grenninger 

-  

Martin Hellströmer X  Lena Rönnerstam N Tom § 212 

Kaj Nyman  X     

Gunnel Nyman Gräff X     

Kürsad Orhan -     

Maria Raner X     

Andreas Falk X     

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Åsa Marnell -  Ninni Lindberg T  

Sidney Holm X  Per Chrisander T  

Louise Ollivier X  Desha Svenneborg N  

Magnus Söderström X  Mathias Zachariassen N  

Lisskulla Zayane X     

Roger Bydler -     

Pascal Fall X     

Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Shahin Malak N  

Bosse Ståldal X  Staffan Waerndt -  

Efson Goutom X     



 
5 (72) 

 12 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

Mikael Carlsson X     

Vänsterpartiet (V) 
Camilla Carlberg X  Lars Örback -  
Rolf Wasteson X  Barbro Sörman X  
Birgit Hansson -     
Sverigedemokraterna (SD)      

Eric Myrin -  Åsa Nyberg T  

David Bergquist X  Esa Örmä N Tom § 221 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

Innehållsförteckning 

§ 203 ................................................................................................................. 10 

Protokolljusterare .................................................................................................................... 10 

§ 204 Dnr KFKS 2014/825-113 ....................................................................... 11 

Val av ledamot (S) i utbildningsnämnden för tiden intill utgången av 2016 ................. 11 

§ 205 Dnr KFKS 2014/825-113 ....................................................................... 12 

Val av ny nämndeman (MP) för tiden intill utgången av 2019 ........................................ 12 

§ 206 Dnr KFKS 2014/825-113 ....................................................................... 13 

Val av ny nämndeman (M) för tiden intill utgången av 2019 efter Louise Sjöblom 
som entledigats från sitt uppdrag .......................................................................................... 13 

§ 207 Dnr KFKS 2014/825-113 ....................................................................... 14 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (NL) i kulturnämnden från 
Kerstin Barve samt val av ny ledamot för tiden intill utgången av 2016 ...................... 14 

§ 208 Dnr KFKS 2014/825-113 ....................................................................... 15 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare (S) i kommunstyrelsen från 
Kaj Nyman samt val av ny ersättare för tiden intill utgången av 2018 ......................... 15 

§ 209 KFKS 2014/825-113 ............................................................................... 16 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare (NL) i utbildningsnämnden 
från Margareta Jonsson samt val av ny ersättare för tiden intill utgången av 2016 ... 16 

§ 210 KFKS 2014/825-113 ............................................................................... 17 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (M) i Nacka 
kommunfullmäktige från Magnus Wakander ...................................................................... 17 

§ 211 Dnr KFKS 2016/358 ............................................................................... 18 

Omreglering av tomträttsavgäld och erbjudande om friköp för fastigheten 
Sicklaön 15:7 – tomtmark för småhus i Duvnäs Utskog ................................................. 18 

§ 212 Dnr KFKS 2016/618 ............................................................................... 20 

Tomträttsupplåtelse genom direktanvisning av del av fastigheten Älta 109:6 vid 
Apelvägen, Älta, för hyresrättsändamål ............................................................................... 20 
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§ 213 Dnr KFKS 2016/250 ............................................................................... 23 

Förvärv av fastigheten Sicklaön 269:1 inom Planiaområdet, ”KKV – huset” .............. 23 

§ 214 Dnr KFKS 2016/617 ............................................................................... 26 

Upplåtelse av fastighet Kummelnäs 1:1117 med tomträtt för förskoleändamål 
inom Solviksområdet ............................................................................................................... 26 

§ 215 Dnr KFKS 2015/304-224 ....................................................................... 27 

Beslut om finansiering av vägplaner för trafikplats Skvaltan, Kvarnholmen samt 
Nacka ........................................................................................................................................... 27 

§ 216 Dnr KFKS 2016/343 ............................................................................... 29 

Strategi Framkomlighet i Nacka ............................................................................................ 29 

§ 217 Dnr KFKS 2015/750-271 ....................................................................... 32 

Kommunal bostadsförmedling i Nacka ................................................................................ 32 

§ 218 Dnr KFKS 2016/77 ................................................................................. 34 

Utredande av förutsättningar för båtpendling .................................................................... 34 

§ 219 Dnr KFKS 2016/180 ............................................................................... 37 

Tågstation i Finntorp ................................................................................................................ 37 

§ 220 Dnr KFKS 2016/187 ............................................................................... 40 

Grön placeringspolicy för medel avsatta för pensionsförpliktelser .............................. 40 

§ 221 Dnr KFKS 2016/188 ............................................................................... 42 

Hållbara investeringar via gröna obligationer ..................................................................... 42 

§ 222 Dnr KFKS 2016/94-456 ......................................................................... 44 

Nära och tillgängliga återvinningsstationer ......................................................................... 44 

§ 223 Dnr KFKS 2015/754-259 ....................................................................... 46 

Hyresrätter med rimliga hyror .............................................................................................. 46 

§ 224 Dnr KFKS 2015/850-429 ....................................................................... 49 

Motion om projekt ett bilfritt år ........................................................................................... 49 
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Ökat skydd för groddjur ......................................................................................................... 57 
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§ 203 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Eva Närvä Eickenrodt och Majvie Swärd att jämte 
ordföranden justera protokollet §§ 203, 204 och 209 omedelbart efter sammanträdet. 
 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Eva Närvä Eickenrodt och Majvie Swärd att jämte 
ordföranden justera protokollet §§ 203, 205-208, 210-242. Justeringen äger rum den 20 
september 2016 klockan 16.00 i Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 204 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ledamot (S) i utbildningsnämnden för tiden intill 
utgången av 2016 
 

Beslut 
Som ny ledamot väljs Eva Jäderberg, Ugglevägen 19 A, 131 44 Nacka.  
 
Som ersättare väljs Emelie Friberg, Vargvägen 36, 131 50 Saltsjö-Duvnäs. 
 
Kommunfullmäktige beslutar om omedelbar justering. 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 20 juni 2016 
Val av ledamot bordlades. 
 
- - - - - 
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- 

§ 205 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman (MP) för tiden intill utgången av 
2019 

Beslut 
Som ny nämndeman väljs Ninni Lindberg, Emblavägen 8, 132 48 Saltsjö-Boo. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 20 juni 2016 
Val av nämndeman bordlades. 
 
- - - - - 
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- 

§ 206 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman (M) för tiden intill utgången av 
2019 efter Louise Sjöblom som entledigats från sitt 
uppdrag 
 

Beslut 
Val av nämndeman bordläggs.  
 
- - - - - 
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§ 207 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
(NL) i kulturnämnden från Kerstin Barve samt val av ny 
ledamot för tiden intill utgången av 2016 
 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Jonny Jergander, Skogsstigen 13b, 131 42 Nacka.  
 
Som ny ersättare väljs Margareta Jonsson, Norrholmsvägen 274, 132 31 Nacka. 
 
- - - - - 
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§ 208 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(S) i kommunstyrelsen från Kaj Nyman samt val av ny 
ersättare för tiden intill utgången av 2018 
 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Maja Fjaestad, Järla Sjöväg 24, 131 41 Nacka. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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- 

§ 209 KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(NL) i utbildningsnämnden från Margareta Jonsson samt 
val av ny ersättare för tiden intill utgången av 2016 
 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Bosse Ståldal, Sjöbrinken 16, 132 36 Saltsjö-Boo.  
 
Kommunfullmäktige beslutar om omedelbar justering. 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 210 KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
(M) i Nacka kommunfullmäktige från Magnus Wakander  
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Magnus Wakanders begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 211 Dnr KFKS 2016/358 

Omreglering av tomträttsavgäld och erbjudande om 
friköp för fastigheten Sicklaön 15:7 – tomtmark för 
småhus i Duvnäs Utskog  
 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 

Sicklaön 15:7 till 39 910 kr per år att gälla fr.o.m. den 1 november 2017 och under 
kommande 10-årsperiod. 
 

2. Kommunfullmäktige beslutar erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 
1 228 000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten den 31 oktober 2017 och att köpekontrakt har 
undertecknats av tomträttshavaren senaste tre månader efter nämnda tidpunkt.  
 

Ärendet 
Fastigheten Sicklaön 15:7, är upplåten med tomträtt för bostadsändamål sedan den 1 
november 1977. Omregleringstidpunkten är 31 oktober 2017. Tomträttsavgälden för 
fastigheten Sicklaön 15:7 höjs från 30 000 kr/år till 39 910 kr/år. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 230 
Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 31 maj 2016 
Bilaga 1 Karta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 230 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 
Sicklaön 15:7 till 39 910 kr per år att gälla fr.o.m. den 1 november 2017 och under 
kommande 10-årsperiod. 

2. Kommunfullmäktige beslutar erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 
1 228 000  kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten den 31 oktober 2017 och att köpekontrakt har 
undertecknats av tomträttshavaren senaste tre månader efter nämnda tidpunkt.   
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- 

Kommunstyrelsen beslutade för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges 
beslut enligt ovan, följande: 

1. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hen i sitt ställe sätter, att 
föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av tomträttsavgäld för 
fastigheten Sicklaön 15:7. 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade bifall till punkt 1 och avslag på punkt 2. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus och Rolf Wastesons yrkande 
gällande punkt 1. 
 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande gällande punkt 2 beslutade kommunfullmäktige i 
enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande.  
 
”Vänsterpartiet är emot att tomträttsmark säljs ut till tomträttshavarna. Systemet med 
tomträtt har en god bakgrund med att medge att bostäder ska kunna byggas utan att 
marken behöver ägas. För att marken nu ska vara intressant att övertas av tomträttshavarna 
så säljer kommunen marken till ett underpris. Det får betraktas som stötande att 
kommuninvånarnas gemensamma egendom slumpas bort på detta sätt.” 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet tycker det är fel att tomträttsinnehavare i Nacka slentrianmässigt erbjuds att 
köpa loss sina villatomter till halva marktaxeringsvärdet.  Det är långt under marknadspriset 
och en synnerligen dålig förvaltning av kommuninvånarnas gemensamma egendom.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det ter sig inte rimligt att erbjuda villatomter till halva marktaxeringsvärdet som är långt 
under marknadsvärdespriset. Det verkar vara oklart vilken nytta det ger för Nackaborna att 
deras gemensamma egendom kraftigt rabatteras.” 
- - - - - 
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§ 212 Dnr KFKS 2016/618 

Tomträttsupplåtelse genom direktanvisning av del av 
fastigheten Älta 109:6 vid Apelvägen, Älta, för 
hyresrättsändamål 

Beslut 
Kommunfullmäktige ingår föreslaget tomträttsavtal med sidoavtal. 

Ärendet 
Nacka kommun äger fastigheten Älta 109:6. En del av fastigheten anvisas direkt till 
Sveafastigheter Bostad AB genom upplåtelse av tomträtt. Markanvisningsområdet utgör 
ännu inte en självständig fastighet, varför tomträttsavtal och sidoavtal inte kan färdigställas. 
En ansökan om fastighetsreglering är inlämnad. Tomträttsavgälden har bestäms genom två 
oberoende värderingar och utgör medelvärdet av värderingarna. Området, lokaliserat längs 
Apelvägen i sydvästra Älta, saknar idag hyresrättslägenheter och kommer att bebyggas med 
bostäder (cirka 30 lägenheter) med upplåtelseform hyresrätt. 
 
Sveafastigheter Bostad AB anvisas markområdet direkt bland annat eftersom bolaget visat 
att de kan och förbundit sig till att uppföra kostnadseffektiva bostadslägenheter skyndsamt 
(målet för färdigställande av bebyggelsen är kvartal 4, 2017). Produktionstiden beräknas till 
9-12 månader från lagakraftvunnet bygglov. Bolaget kommer att uppföra bebyggelsen med 
byggteknik som främjar låg boendekostnad, i syfte att under viss tid hyra ut bostäderna till 
personer som av olika skäl har avsevärt svårare att ordna en bostad på egen hand, 
exempelvis nyanlända. 
 
Bebyggelse ska vara förenlig med gällande detaljplan och ekosystemtjänster ska prioriteras. 
Bland annat ska åtgärder som skapar ett gynnsamt mikroklimat för olika arter prioriteras, 
vilka kommer att verka för en god biologisk mångfald inom området. De planerade 
bostadshusen ska uppfylla kraven för passivhus. 
 
Den uppskattade kalkylen indikerar ett positivt resultat för projektet. Kommunens interna 
kostnader kommer att bekostas av Sveafastigheter Bostad AB och tomträttsavgälden 
kommer utgöra en löpande inkomst för kommunen.  
 
Bebyggelsen förväntas ha begränsad negativ påverkan på barn eftersom området inte 
frekvent nyttjas som lekområde idag. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 231 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 27 juli 2016 
1. Tomträttsavtal. 
2. Sidoavtal. 
3. Nackas miljöprogram 2016-2030 
4. Riktlinjer för hållbart byggande. 
5. Anvisningar för dagvattenhantering i Nacka kommun. 
6. Dagvattenpolicy. 
7. Program för markanvändning med riktlinjer för markanvisnings- och 

exploateringsavtal. 
8. Handbok för avfallsutrymmen. 
9. Definition ljus BTA 
10. Detaljplan 96 
11. Idéskiss till markanvisningsansökan, daterad 19 juli 2016 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 231 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att ingå föreslaget tomträttsavtal med 
sidoavtal. 
 

Yrkanden 
Mats Granath (L) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Mats Gerdau (M), 
Rolf Wasteson (V), Christina Ståldal (NL), Sidney Holm (MP) och Khashayar Farmanbar 
(S), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Granaths yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp.  
 
”Bristen på hyreslägenheter till rimliga priser skadar vår region. Den ideologiska 
ökenvandring som borgerligheten ibland presenterar i form av marknadshyror skulle leda 
till att en stor del av den målgrupp som behöver hyreslägenheter inte skulle ha råd till det. 
Vår lösning är att möta den kraftiga efterfrågan genom att utöka utbudet, dvs bygga fler 
hyresrätter, och låta kommunen vara en aktiv aktör på marknaden genom att erbjuda en 
sund konkurrens när det gäller kvalitet och pris genom ett kommunalt bostadsbolag.” 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
Bilaga 1 
 
Louise Ollivier lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet ställer sig positiva till denna direktanvisning, eftersom man här ansträngt sig 
för att få fram hyreslägenheter som håller en lägre hyresnivå än normalt, samtidigt som de 
ska uppfylla kraven för passivhus.” 
 
- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

- 

§ 213 Dnr KFKS 2016/250 

Förvärv av fastigheten Sicklaön 269:1 inom 
Planiaområdet, ”KKV – huset” 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige förvärvar fastigheten Sicklaön 269:1 inom Planiaområdet för upp till 
80 000 000 kronor från Nysätra Fastighets AB. 
 

Ärendet 
Den 14 december 2015 beslutade kommunfullmäktige att Nacka kommun skulle förvärva 
del av fastigheten Sicklaön 269:1 inom Planiaområdet från Nysätra Fastighets AB. Köpet 
gick dock åter på grund av gällande fastighetsindelningsbestämmelser för fastigheten. 
Kommunen förvärvar nu istället hela fastigheten Sicklaön 269:1 för upp till 80 000 000 
kronor. På fastigheten ligger det så kallade KKV-huset. Det rör sig om ett strategiskt 
förvärv av en fastighet i viktigt skede i planprocessen. Fastigheten berörs av ett pågående 
detaljplaneprogram, Planiaområdet på västra Sicklaön, och ska planläggas för 
användningsändamålet bostäder. Markanvisningstävling planeras till hösten 2016/våren 
2017. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 232 
Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 27 juli 2016 
Bilaga 1 Tomtkarta 
Bilaga 2 Värderingsutlåtande som avser del av fastigheten Sicklaön 269:1, cirka 800 kvm 
Bilaga 3 Värderingsutlåtande som avser resterande del av fastigheten Sicklaön 269:1 
inklusive en byggnad  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 232 
1. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta att förvärva fastigheten 
Sicklaön 269:1 inom Planiaområdet för upp till 80 000 000 kronor från Nysätra Fastighets 
AB. 
2. Kommunstyrelsen beslutade för egen del att, under förutsättning av 
kommunfullmäktiges beslut enligt punkten 1 ovan, bemyndiga markchefen inom enheten 
för fastighetsutveckling att genomföra erforderliga åtgärder med anledning av 
fastighetsförvärvet. 
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- 

 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), att 
ärendet återremitteras för att beslutsunderlaget ska kompletteras med  
  

 en oberoende bedömning av det så kallade förväntansvärdet som ligger till grund 
för den föreslagna köpeskillingen, 

 ett av säljaren påskrivet köpekontrakt. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), avslag på Gunilla 
Grudevall-Steens återremissyrkande.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD), 
Sidney Holm (MP) och Khashayar Farmanbar (S), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Gunilla Grudevall-Steens yrkande om återremiss mot 
Mats Gerdaus yrkande om avslag på detsamma och fann att Mats Gerdaus yrkande hade 
bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 50 röster för Mats 
Gerdaus yrkande och 9 röster för Gunilla Grudevall-Steen yrkande. En ledamot avstod. 
Kommunfullmäktige hade således avslagit Gunilla Grudevall-Steen yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 1 
 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande, att bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistans fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Nackalistan stöder Liberalernas förslag till återremiss. När det inte fick majoritet röstade vi 
för avslag och reserverade oss. Det var mot bakgrund av att ärendet inte hade beretts på 
sedvanligt sätt i det kommunala bolaget Nysätra fastighetsbolag. Styrelsen hade inte haft 
tillfälle att göra en egen bedömning av försäljningen. En annan anledning var att det inte 
fanns några grundläggande köpehandlingar som är vanligt vid liknande typer av försäljning. 
Värdet hade inte heller bedömts av utomstående neutral och professionell part vilket 
Nackalistan tycker borde ha skett. Hela affären har skett på ett sätt som inte har varit helt 
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- 

genomskinligt och har möjligen till syfte att täcka upp för en tidigare dåligt affär som 
kommunen gjorde för sex år sedan.” 
 
- - - - - 
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- 

§ 214 Dnr KFKS 2016/617 

Upplåtelse av fastighet Kummelnäs 1:1117 med 
tomträtt för förskoleändamål inom Solviksområdet 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ingår föreslaget tomträttsavtal i bilaga 2 
till enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse, daterad den 18 juli 2016. 

Ärendet 
Fastigheten Kummelnäs 1:1117 ligger inom Solviksområdet och föreslås upplåtas med 
tomträtt till CM infra AB med ändamål förskoleverksamhet. Fastigheten upplåts i befintligt 
skick och tomträttshavaren bekostar grovplanering av tomten, inskrivningsavgift och 
samtliga anslutningsavgifter så som gällande taxa för anslutning av vatten och avlopp, el, 
fjärrvärme, fiber etc. Enligt tomträttsavtalet är tomträttsavgälden 99 000 kr/år och 
tillträdesdagen den 25 september 2016. Tomträttsupplåtelsen bedöms möta det behov av 
förskoleplatser som finns inom det aktuella geografiska området i kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 233 
Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 18 juli 2016 
Bilaga 1. Kartskiss 
Bilaga 2. Tomträttsavtal 
Bilaga 3. Detaljplan 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 233 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta att Nacka kommun ingår 
föreslaget tomträttsavtal i bilaga 2 till enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse, 
daterad den 18 juli 2016. 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Monica Brohede Tellströms yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 215 Dnr KFKS 2015/304-224 

Beslut om finansiering av vägplaner för trafikplats 
Skvaltan, Kvarnholmen samt Nacka 

Beslut 
Kommunfullmäktige ingår föreslaget finansieringsavtal i bilagan till exploateringsenhetens 
tjänsteskrivelse, daterad den 30 juni 2016. 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade den 9 maj 2016 att den fortsatta planeringen i centrala Nacka 
ska utgå från att trafikplats Kvarnholmen och trafikplats Skvaltan byggs ut till fullständiga 
trafikplatser samt att trafikplats Nacka stängs. Vidare beslutades att en förutsättning för 
dessa åtgärder är att avtal tecknas med Trafikverket.  
 
Detta beslut avser finansiering av framtagande av vägplaner för trafikplats Skvaltan, 
trafikplats Kvarnholmen och stängning av trafikplats Nacka.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 234 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 30 juni 2016 
Finansieringsavtal daterat 2016-06-30 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 234 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta att ingå föreslaget 
finansieringsavtal i bilagan till exploateringsenhetens tjänsteskrivelse, daterad den 30 juni 
2016. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 



 
28 (72) 

 12 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Eftersom Kvarnholmsbron nu är på plats kan vi, som var emot byggandet av bron, 
konstatera att det också behöver byggas en del nya trafikplatser för att förbindelsen ska 
fungera väl. Det är dock skrämmande hur mycket pengar nackaborna måste lägga ner för 
att anpassa Nacka efter bilar. Pengar vi i Miljöpartiet hellre vill använda till att ställa om 
Nacka till en än mer hållbar kommun.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”De planer som nu finns på trafikplatser och vägplaner har det beslutats om och är en 
konsekvens av avtalet om tunnelbana. Det är ett faktum att det måste till lämpliga av- och 
påstigningsplatser i samband med det. Det man måste sträva efter är att det så långt som 
det är möjligt, inte ta grönområden och skog i anspråk, som t ex Ryssbergen. Nackalistan är 
kritiska till kommande exploatering av Ryssbergens grönområde men godkänner ärendet i 
sin helhet.” 
 
- - - - - 
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§ 216 Dnr KFKS 2016/343 

Strategi Framkomlighet i Nacka 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslagen, justerad Strategi Framkomlighet i Nacka med följande 
tillägg (nya punkter längst ned på sidan 2 i strategin): 
 
” 

 Faktiska restider till viktiga målpunkter (t ex Slussen, T-Centralen och Kista) med 
olika trafikslag ska mätas regelbundet, rapporteras till kommunstyrelsen och ligga 
till grund för åtgärdsplaneringen.  

 Genom regelbundna kontakter med andra aktörer (t ex Stockholms stad, 
landstingets trafikförvaltning och Trafikverket) ska Nacka påtala åtgärder som de 
kan vidta för att för att öka framkomligheten för Nackaborna. ” 

 

Ärendet 
Strategin Framkomlighet i Nacka beskriver kommunens strategi och verktyg för att skapa en 
pålitlig och förutsägbar framkomlighet i trafiksystemet med prioritet för gående, cyklister 
och kollektivtrafik. Fem kategorier med kommunala verktyg och åtgärder identifieras. En 
sjätte beskriver externa aktörers verktyg som har påverkan på kommunens trafiksystem och 
resande. Strategin bygger på kommunens övergripande mål samt relevanta mål från 
översiktsplan, strukturplanen för västra Sicklaön och Nackas miljömål och följer 
kommunens styrprinciper. I ett stödjande dokument ges en fördjupning av faktorer som 
ligger bakom strategin med en beskrivning av nuläge och framtid. 
 
Kommunstyrelsen får årligen en redovisning, lämpligen i samband med handlingsplanen, 
av dels faktisk restid till viktiga målpunkter (t ex T-centralen, Slussen och Kista) med både 
kollektivtrafik, cykel och bil och dels de åtgärder som Nacka önskar att andra aktörer vidtar 
vid varje givet tillfälle för att öka framkomligheten för Nackaborna (t ex utbyggt båttrafik, 
dubbelspår för högre turtäthet på Saltsjöbanan och sprinklers i Södra länken för att minska 
antalet avstängningar). 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 235 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 1 juni 2016 
Bilaga 1. Strategi. Framkomlighet i Nacka, rev den 29 augusti 2016 
Bilaga 2. Framkomlighet i Nacka – Nacka kommuns förhållningssätt för att skapa en 
förutsägbar och pålitlig framkomlighet i trafiksystemet 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 235 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige anta föreslagen, justerad Strategi 
Framkomlighet i Nacka med följande tillägg (nya punkter längst ned på sidan 2 i strategin): 
” 

 Faktiska restider till viktiga målpunkter (t ex Slussen, T-Centralen och Kista) med 
olika trafikslag ska mätas regelbundet, rapporteras till kommunstyrelsen och ligga 
till grund för åtgärdsplaneringen.  

 Genom regelbundna kontakter med andra aktörer (t ex Stockholms stad, 
landstingets trafikförvaltning och Trafikverket) ska Nacka påtala åtgärder som de 
kan vidta för att för att öka framkomligheten för Nackaborna. ” 

Kommunstyrelsen beslutade därutöver att uppmana Stockholms stad och 
SL/Trafikförvaltningen att snarast vidta åtgärder för att minimera trafikstörningarna i 
samband med Stockholms stads ombyggnad av Slussen. Exempel på åtgärder är: 

 öka antalet avstigningsplatser för bussarna vid Slussen,  
 planera för att Saltsjöbanan ska kunna gå till Lokattstrappan snarast möjligt, så att 

tidsperioden för omstigning vid Henriksdal inte blir längre än absolut nödvändigt,  
 öka turtätheten på Sjövägen under rusningstid,  
 slopa biljettkontrollen vid byte mellan Saltsjöbanan och ersättningsbussarna vid 

Henriksdal,  
 inrätta busslinjer med andra målpunkter under rusningstid än Slussen, t ex 

Medborgarplatsen, åtminstone i avvaktan på att tvärbanans förlängning till Sickla 
blir klar hösten 2017. 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Per Chrisander (MP), Gunilla Grudevall-
Steen (L), Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD), Eva Öhbom Ekdahl (M), Majvie Swärd 
(S) och Bosse Ståldal (NL), bifall till kommunstyrelsens förslag till justerad Strategi 
Framkomlighet i Nacka med tillägg. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Per Chrisander lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet stödjer denna strategi som innehåller många viktiga förhållningssätt för att 
skapa framkomlighet i trafiksystemen, men konstaterar att möjligheterna som gondolbanor 
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kan ge tyvärr inte finns med. I allt flera länder är gondolbanor vanliga inslag i 
kollektivtrafiken. I Sverige planerar Göteborg och några andra kommuner för gondolbanor.  
Gondolbanor har en rad fördelar jämfört med annan kollektivtrafik, kan transportera upp 
till 6000 passagerare i timmen i vardera riktningen, nästan inga väntetider, normalt inte 
utsatta för driftsstörningar, mycket låg energiförbrukning, i stort sett ljudlös drift och 
mycket billigare än annan kollektivtrafik, både investeringskostnader och drift. 
I Nacka skulle det öka framkomligheten rejält för resande i t.ex. Henriksdal, Finnboda, 
Kvarnholmen och Nacka Strand, som inte ligger nära den beslutade tunnelbanan. 
Kollektivtrafik på vattnet kan få svårt att räcka till behoven p.g.a. relativt höga kostnader. 
Landstingets trafikförvaltning ser gondolbanor som ett ekonomiskt intressant alternativ. 
Om en politisk majoritet är överens så kan ett gondolbanesystem planeras och byggas 
relativt snabbt.” 
 
Bosse Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Det tvistas i Nacka, bland politiker och invånare, om framkomligheten är god eller ej. 
Många invånare har upplevt kaos i trafiken och speciellt drabbade är de som åker med 
Saltsjöbanan. Att det då görs en framkomlighetsanalys är en nödvändighet. Det borde ha 
varit på plats före beslut om tunnelbaneavtalet togs med tanke på alla sammanlagda planer 
som är på gång som påverkar trafiken i decennier framåt. Nackalistan är självklart för en 
framkomlighetsanalys och vi ställde oss positiva till oppositionens tidigare initiativ i Natur- 
o. trafiknämnden om att en trafikrapport skulle ges till varje sammanträde. Det borde också 
utarbetas en prognos med längre tidsperspektiv så att beredskapen är god för kommande 
trafikflöden. Nackalistans politiska linje är att bebyggelsetakten måste anpassas till 
trafikflödet och inte bara ökas på kort tid så att trafikkaos uppstår. 
”En fråga som för varje dag blir alltmer högaktuell är framkomligheten för trafiken i 
Nacka. De sent inkomna skrivningarna från Alliansen visar att det börjar brännas under 
fötterna i denna fråga. Strategin i sig är inte så mycket att säga något om utom att en koll en 
gång om året verkar vara för glest. Natur- och trafiknämnden får en rapport till varje 
nämndsammanträde men även KS borde få fler och tätare rapporter för att kunna fatta nya 
beslut vid behov.” 
 
- - - - - 
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§ 217 Dnr KFKS 2015/750-271 

Kommunal bostadsförmedling i Nacka 
Motion den 16 november 2015 av Rolf Wasteson med flera (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen bildar en kommunal bostadsförmedling. 
 
Kommunen ska möjliggöra bostäder för alla, vilket betyder att det ska finnas en mångfald 
av bostadstyper och bostäder för sociala ändamål. Det betyder dock inte att kommunen ska 
hantera uthyrningen eller förmedlingen av bostäderna. Det finns andra aktörer som är 
bättre lämpade för det. Att bilda en kommunal bostadsförmedling förutsätter dessutom en 
ekonomisk omprioritering som inte står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 juni 2016 § 193 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 maj 2016 
Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 12 september 2016 § 192 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 juni 2016 § 193 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. 
 

Yrkanden 
Camilla Carlberg (V) yrkade bifall till förslaget i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Camilla Carlbergs yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservation 
Camilla Carlberg reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och 
ingav följande. 
 
”Dagens situation där varje fastighetsägare har en egen kö är långt ifrån optimal. På 
bostadsmarknaden förekommer en omfattande diskriminering som skulle göras mer synlig 
och kunna motarbetas med en samlad kommunal bostadsförmedling. Det skulle också ge 
de bostadssökande en mycket bättre överblick över tillgängliga bostäder. Svaret tar upp 
bostadsförmedlingen främst utifrån perspektivet att den skulle vara en ekonomisk 
belastning på kommunen. Vår bedömning är att kostnaden skulle vara relativt liten men 
samtidigt föra med sig en stor positiv effekt. Från motståndarna till en kommunal 
bostadsförmedling, de som föredrar att ”marknaden” sköter bostadsförsörjningen, 
framförs argumentet att en bostadsförmedling inte skulle medföra fler lägenheter. Det är ju 
ganska självklart att det är så, Vänsterpartiet har heller aldrig försökt påskina det. Bristen på 
hyresbostäder är uppenbar och allvarlig men kräver i sig helt andra lösningar, t ex skulle ett 
kommunalt bostadsbolag kunna medverka till att hjälpa upp den situationen” 

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet i Nacka driver frågan om ett kommunalt bostadsbolag. För att motverka 
segregationen i Nacka och lättare kunna erbjuda alla en bostad, vill vi avsätta delar av 
kommunens pensionspengar i en pensionsstiftelse. Stiftelsen ska tillsammans med 
kommunen äga en allmännyttig bostadsstiftelse som ska förvalta och hyra ut bostäder med 
hyressättning efter allmännyttiga principer, vilket innebär till en långsiktig självkostnad. 
Stiftelsen ska även kunna bygga bostäder och lokaler med utpräglad samhällsnytta, som 
t.ex. trygghetsbostäder för äldre, gruppboenden för personer med särskilda behov, 
förskolor och särskolor. Bolaget ska bygga i egen regi på kommunens egen mark. Genom 
att investera våra pensionspengar lokalt, bidrar de och gör nytta i utvecklingen av 
kommunen.” 
 
- - - - - 
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§ 218 Dnr KFKS 2016/77 

Utredande av förutsättningar för båtpendling 
Motion den 1 februari av Christina Ståldal med flera (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen driver på för ökad båtpendling till och från 
Nacka, att dialog om detta pågår med landstinget och privata aktörer samt noterar att det är 
landstinget som är ansvarig för kollektivtrafiken även till sjöss. Motionen föranleder ingen 
ytterligare åtgärd.  
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen i samverkan med berörda intressenter tar initiativ till 
att utreda förutsättningar för en daglig båtpendling från Boo och övriga Nacka in mot 
Stockholm under hela året. Utredningen ska analysera tänkbara platser liksom belysa 
tänkbara ekonomiska och miljömässiga konsekvenser av en utökad båtpendling. 
 
Landstingets trafikförvaltnings pågående pendlarbåtsförsök samt forsknings- och 
utvecklingsprojekt med en elbåt på linje 80 som drivs av 100 % förnybar energi ses som ett 
viktigt led i att följa upp tidseffektivisering och miljöbesparingar. Det finns möjlighet för 
landstingets trafikförvaltning att driva liknande försök för fler platser, men ett sådant 
projekt bör inte drivas främst av Nacka kommun i närtid. Däremot ska tillämpliga 
slutsatser från trafikförvaltningens pågående projekt användas för att planera för ett 
växande Nacka.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 juni 2016 § 194 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 maj 2016 
Natur- och trafiknämndens beslut den 21 april 2016, § 90 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 12 september 2016 § 193 
Ärendet bordlades. 
 



 
35 (72) 

 12 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 juni 2016 § 194 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen driver på för ökad båtpendling till och från 
Nacka, att dialog om detta pågår med landstinget och privata aktörer samt noterar att det är 
landstinget som är ansvarig för kollektivtrafiken även till sjöss. Motionen föranleder ingen 
ytterligare åtgärd.  

Beslut i natur- och trafiknämnden den 21 april 2016 § 90 
Natur och trafiknämnden föreslog att kommunfullmäktige skulle avslå motionen 
”Utredande av förutsättningar för båtpendling” daterad 2016-02-01 med motiveringen att 
utredningar om kollektivtrafikens förutsättningar bör drivas av landstingets 
trafikförvaltning, att dialog om ett fördjupat samarbete i frågan redan pågår med 
landstinget, samt att liknande försök som kan visa på ekonomiska och miljömässiga 
konsekvenser av båtpendling redan är sjösatta. 
 

Yrkanden 
David Bergquist (SD) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S), Christina Ståldal 
(NL), Per Chrisander (MP), Rolf Wasteson (V) och Mikael Carlsson (NL), bifall till 
förslagen i motionen. 
 
Eva Närvä Eickenrodt (M), yrkade, med instämmande av Christine Lorne (C), Gunilla 
Grudevall-Steen (L) och Jan-Eric Jansson (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Eva Närvä Eickenrodts yrkande mot David Bergquists 
yrkande och fann att Eva Närvä Eickenrodt yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 33 röster för Eva Närvä Eickenrodts yrkande och 27 
röster för David Bergquists yrkande. En ledamot var frånvarande. Kommunfullmäktige 
hade således bifallit Eva Närvä Eickenrodts yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 2 
 

Protokollsanteckningar 
Christine Lorne lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Centerpartiet har i Stockholms läns landsting under lång tid drivit frågan om fler 
pendelbåtlinjer i Stockholmsregionen. Efter många års hårt arbete är Sjövägen mellan 
Nacka, Lidingö och Stockholm permanentad. Vi kan också konstatera att tack vare 
Centerpartiet har vi fått en pendelbåtlinje från Ekerö in till Stockholm samt en linje över 
Riddarfjärden som binder ihop söder och norr mälarstrand. Centerpartiet har också varit 
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den drivande kraften bakom Nordsydliga-linjen som binder ihop Stockholms skärgård från 
norr till söder. Det råder således ingen tvekan om Centerpartiets positiva inställning till 
pendelbåttrafik.  
 
Genom vårt långvariga arbete med pendelbåtsfrågorna vet vi att det är i landstinget som 
det stora arbetet måste ske. Det är landstinget som har ansvaret för kollektivtrafiken i 
stockholmsregionen. Kommunen hjälper till med nödvändig infrastruktur i form av 
busshållplatser och i båttrafikens fall kajer som båtarna kan angöra. 
 
Centerpartiet anser att båtpendling har stora möjligheter att slå sig in som ett attraktivt 
alternativ till bussar. Teknikutvecklingen går snabbt framåt, redan nu finns hybridbåtar som 
drivs med 100 % förnyelsebart bränsle och som orsakar minimalt med svall. Pendelbåtar 
har betydligt högre passagerarkapacitet per enhet än vad exempelvis buss har och genom 
att ge dispens för pendelbåtarna att köra över hastighetsbestämmelserna kan båtarna bli ett 
attraktivt och reellt komplement till busstrafik. 
 
Centerpartiet i Nacka ser positivt på utökad pendelbåttrafik och anser att Nacka ska göra 
vad Nacka kan för att underlätta landstingets utbyggnad av båttrafiken. Nu när 
ombyggnaden av Slussen är i full gång kan pendelbåtar vara ett smart och effektivt sätt att 
avlasta bussterminalen. Det är något Centerpartiet tänker fortsätta driva i landstinget.” 
 
Per Chrisander lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Båtpendling är ett klimatsmart och trevligt sätt att resa på så det är en angelägen motion - 
men nya båtpendlingslinjer är någonting som utreds och beslutas av landstinget. Dock kan 
och bör kommunen hela tiden lobba för och uppmärksamma landstinget på våra behov. 
Behovet av nya båtförbindelser blir solklart när man ser Nacka/Stockholm från luften. 
Miljöpartiet anser att nya båtlinjer skulle komplettera landförbindelserna på ett väldigt bra 
sätt. Det enda som behövs är viljan att satsa och Miljöpartiet är det parti i landstinget som 
vill lägga mest resurser på båtförbindelser och bygga ut ett nätverk av dagliga båtlinjer för 
pendlare. 
Båtpendling vid Boo brygga, Lännersta, Tollare, Björknäs, Hasseludden, Telegrafområdet 
och Risets brygga är särskilt intressanta att utreda. Längs med Sicklaöns norra kust kan 
anläggandet av gondolbanor ge en mer miljövänlig, kapacitetsmässig och kostnadseffektiv 
kompletterande kollektivtrafik.” 
 
- - - - - 
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§ 219 Dnr KFKS 2016/180 

Tågstation i Finntorp 
Motion den 14 mars 2016 av Erik Svanfeldt med flera (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslag 1 i motionen om ny tågstation vid Finntorp och noterar 
följande. 
 
Landstinget väntas fatta beslut om Nacka station under 2016. Om Nacka station tas bort 
och om landstinget i sitt utredningsarbete för framtidens kollektivtrafik kommer fram till 
att en tågstation i Finntorp är en bra lösning, kommer kommunen att samverka med 
landstinget kring detta inom ramen för planeringen av området. 

 
Kommunfullmäktige noterar även att planeringen för upphöjningen av Saltsjöbanan pågår 
och innefattar en bro med dubbelspår i enlighet med förslag 2 i motionen. 
 
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår i en motion att höjningen av Saltsjöbanan vid Nacka station byggs 
med dubbelspår i hela sin längd samt att kommunen, om Stockholms läns landsting fattar 
beslut om att ta bort Nacka station, ska verka för en ny station i Finntorp istället.  
 
Om Nacka station tas bort och om landstinget i sitt utredningsarbete för framtidens 
kollektivtrafik kommer fram till att en tågstation i Finntorp är en bra lösning, kommer 
kommunen att samverka med landstinget kring detta inom ramen för planeringen av 
området. 
 
Planeringen för upphöjningen av Saltsjöbanan pågår och innefattar en bro med dubbelspår 
i enlighet med förslag 2 i motionen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 juni 2016 § 195 
Enheten för strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse den 20 april 2016 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 12 september 2016 § 194 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 juni 2016 § 195 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslag 1 i motionen om ny tågstation vid Finntorp och noterar 
följande. 
Landstinget väntas fatta beslut om Nacka station under 2016. Om Nacka station tas bort 
och om landstinget i sitt utredningsarbete för framtidens kollektivtrafik kommer fram till 
att en tågstation i Finntorp är en bra lösning, kommer kommunen att samverka med 
landstinget kring detta inom ramen för planeringen av området. 
Kommunfullmäktige noterade även att planeringen för upphöjningen av Saltsjöbanan pågår 
och innefattar en bro med dubbelspår i enlighet med förslag 2 i motionen. 
Motionen ansågs därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), bifall till förslagen i 
motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Helena Westerlings 
yrkande och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 48 röster för Mats Gerdaus yrkande och 13 röster för 
Helena Westerlings yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats Gerdaus 
yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 3 
 

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Om Saltsjöbanans sträckning förbi Kyrkviken byggs om så att både tåg och bussar kan 
samsas på banvallen går det att ta bort Järlaledens sträckning förbi Kyrkviken. Detta 
öppnar för att skapa en naturskön stadspark vid Kyrkviken, där dagvattnet från hela 
Planiaområdet på ett naturligt sätt kan renas på sin väg ner mot Järlasjön. Kyrkviksparken 
med sitt mikroklimat och perfekta söderläge skulle generera enorma värden, både sociala, 
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ekologiska och ekonomiska. Utöver en stadspark skulle borttagandet av Järlaleden också 
möjliggöra byggandet av fler bostäder. Eftersom en tågstation vid Finntorp skulle försvåra 
skapandet av Kyrkviksparken enligt en tidigare inlämnad motion från Miljöpartiet, stöder vi 
inte denna motion från Socialdemokraterna.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande för Nackalistans kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan stöder tjänsteförslaget och anser att kommunikationerna vid Finntorp är goda 
och kommer att fortsätta att vara det även efter ett borttagande av tågstationen. 
Förutsättningen är att SL inte drar ned utan ökar kommunikationerna längs Saltsjöbanan 
och via busstrafiken.” 
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet instämmer i att en station vid Finntorp vore bra. När tunnelbanan är 
utbyggd kommer busstrafiken på Värmdövägen att bli betydligt glesare För många av de 
som idag tar buss från Finntorp blir avstånden till T-banestationerna i Järla och Nacka att 
bli långa. För dem vore en station vid Finntorp mycket positivt.  
 
Idag är också järnvägen en barriär mot Kyrkviken och i en framtid också en barriär för de 
som kommer att bo i de nya husen söder om järnvägen. Ska Nacka byggas stadslikt borde 
den barriären elimineras. Vänsterpartiet drev tidigare kravet på att Saltsjöbanan borde 
grävas ner på sträckan mellan Nacka station och Järla, det skulle helt eliminera 
barriäreffekten.. Nu när upphöjningen vid Nacka station har beslutats så är det inte längre 
aktuellt, då måste istället barriäreffekten minskas på andra sätt. En station skulle utgöra en 
naturlig passage av järnvägen och alltså bidra till den önskade effekten.” 
 
- - - - - 
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§ 220 Dnr KFKS 2016/187 

Grön placeringspolicy för medel avsatta för 
pensionsförpliktelser 
Motion den 14 mars 2016 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen om att ta fram en placeringspolicy för förvaltning av 
medel avsatta för pensionsförpliktelser, då inga placeringar av pensionsmedel för 
närvarande görs. 
 

Ärendet 
Motionären föreslår att en pensionspolicy för förvaltning av medel avsatta för 
pensionsförpliktelser ska tas fram med etiska riktlinjer för hållbara och ansvarsfulla 
placeringar. 
 
I dagsläget placerar inte kommunen pensionsmedel, därmed saknas behov av riktlinjer 
kring detta. Skulle det i framtiden bli aktuellt med placering av pensionsmedel så bör det i 
reglemente för medelsförvaltning framgå riktlinjer kring sådan placering. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 juni 2016 § 196 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 13 maj 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 12 september 2016 § 195 
Ärendet bordlades. 
 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 juni 2016 § 196 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige avslå motionen om att ta fram en 
placeringspolicy för förvaltning av medel avsatta för pensionsförpliktelser, då inga 
placeringar av pensionsmedel för närvarande görs. 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslaget i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet visar stort intresse för de pengar som kommunens anställda ska få i pension 
så småningom. Det handlar dock inte om att trygga pensionerna, att pengarna ska ge stor 
avkastning till de kommande pensionärerna. Istället verkar MP se pensionspengarna som 
något som kan användas lite hur som helst. Förra året föreslog de att pensionspengarna 
skulle användas för att starta ett kommunalt bostadsbolag, nu ska de bidra till bättre miljö. 
Från moderat sida värnar vi att det blir just trygga pensioner och att pengarna inte 
spekuleras bort.” 
 
- - - - - 
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§ 221 Dnr KFKS 2016/188 

Hållbara investeringar via gröna obligationer 
Motion den 14 mars 2016 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att när ett framtida lånebehov uppstår som aktualiserar ett 
nytt obligationsprogram, bör gröna obligationer värderas som ett alternativ. Motionen 
anses därmed bifallen. 
 

Ärendet 
Motionären föreslår att kommunen diversifierar sin emittering av obligationer genom att 
finansiera alla klimatsmarta och ekologiskt hållbara investeringar genom emittering av så 
kallade gröna obligationer. 
 
I majoritetspartiernas politiska plattform för mandatperioden finns en viljeinriktning om att 
pröva så kallade gröna obligationer. Gröna obligationer kommer att värderas som ett 
alternativ i samband med framtida lånebehov. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 juni 2016 § 197 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 13 maj 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 12 september 2016 § 196 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 juni 2016 § 197 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att notera att när ett framtida lånebehov 
uppstår som aktualiserar ett nytt obligationsprogram, bör gröna obligationer värderas som 
ett alternativ. Motionen ansågs därmed bifallen. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Emittering av gröna obligationer är bra för att öka medvetenheten om klimatrelaterade 
utmaningar och lösningar, samtidigt som det underlättar för investerare att hitta gröna och 
hållbara placeringsprojekt. Miljöpartiet vill ge den styrande Alliansen en eloge för att de 
konstruktivt tar till sig förslaget, vill bifalla motionen och använda gröna obligationer när 
ett framtida lånebehov uppstår. Det finns dock redan idag ett behov av pengar till gröna 
investeringar. Miljöpartiet vill att alla gröna investeringar som är rent ekonomiskt 
lönsamma ska genomföras skyndsamt och inte skjutas på framtiden. Att inte genomföra 
rent ekonomiskt lönsamma gröna investeringar samtidigt som det finns villigt kapital att 
tillgå, är både ekonomisk och ekologisk misshushållning.” 
 
- - - - - 
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§ 222 Dnr KFKS 2016/94-456 

Nära och tillgängliga återvinningsstationer 
Motion den 19 januari 2016 av Rolf Wasteson med flera (V) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår följande. 
 

 Fram till år 2019 ska det byggas återvinningsstationer så att medborgare har max 5 
minuters gångavstånd till närmaste station.  

 Stationerna ska placeras så att de är enkelt att nå till fots och inte förutsätter att 
man åker bil.  

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 7 juni 2016 § 198 
Natur- och trafiknämnden den 22 mars 2016 § 57 
VA- och avfallsenhetens tjänsteskrivelse den 26 februari 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 12 september 2016 § 197 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 juni 2016 § 198 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige avslår yrkandet om att återvinningsstationer byggs så att alla 
på sikt, senast vid utgången av 2019, ska ha en i bostadens närhet på max 5 
minuters gångavstånd. Det är inte möjligt av flera orsaker, bland annat kostnader 
för detaljplaneändringar. 

2. Kommunfullmäktige bifaller yrkandet om att återvinningsstationer som byggs ska 
placeras så att de enkelt nås till fots och inte förutsätter att man åker bil. 

3. Kommunfullmäktige noterar att natur- och trafiknämnden ska utreda ett eventuellt 
införande av så kallade flerfackskärl för fastighetsnära insamling av förpackningar 
med mera.  
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4. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 22 mars 2016 § 57 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige avslår yrkandet om att återvinningsstationer byggs så att alla 
på sikt, senast vid utgången av 2019, ska ha en i bostadens närhet på max 5 
minuters gångavstånd. Det är inte möjligt av flera orsaker, bland annat kostnader 
för detaljplaneändringar. 

2. Kommunfullmäktige bifaller yrkandet om att återvinningsstationer som byggs ska 
placeras så att de enkelt nås till fots och inte förutsätter att man åker bil. 

3. Kommunfullmäktige noterar att natur- och trafiknämnden ska utreda ett eventuellt 
införande av så kallade flerfackskärl för fastighetsnära insamling av förpackningar 
med mera.  

4. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Lars Stenholm (M) yrkade att ärendet bordläggs. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Lars Stenholms yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 223 Dnr KFKS 2015/754-259 

Hyresrätter med rimliga hyror 
Motion den 16 november 2015 av Rolf Wasteson, Camilla Carlberg och Birgit Hansson (V) 

Beslut 
Det av kommunfullmäktige den 18 april 2016 antagna programmet för markanvändning 
omfattar hur kommunen ska arbete för att på ett långsiktigt hållbart sätt skapa 
förutsättningar för prisvärda hyresrätter. Kommunfullmäktige avslår därför förslagen i 
motionen. 
 

Ärendet 
Det är viktigt att eftersträva blandade upplåtelseformer samt prisvärda lägenheter inom 
ramen för stadsutvecklingen i kommunen. Förslaget motionen syftar till att tillskapa 
hyresrätter med rimliga hyror. Att garantera lägre hyror under en överskådlig tid behöver 
göras inom ramen för marknadsmässiga förutsättningar. Det är i dagsläget det bästa sättet 
att uppnå en långsiktigt hållbar hyressättning. Det av kommunfullmäktige antagna 
programmet för markanvändning ger ett bra stöd i arbetet med markanvisningar som syftar 
till att få fram prisvärda hyresrätter. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 236 
Enheten för strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse den 25 maj 2016 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 236 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Det av kommunfullmäktige den 18 april 2016 antagna programmet för markanvändning 
omfattar hur kommunen ska arbete för att på ett långsiktigt hållbart sätt skapa 
förutsättningar för prisvärda hyresrätter. Kommunfullmäktige avslår därför förslagen i 
motionen. 

Yrkanden 
Camilla Carlberg (V) yrkade, med instämmande av Lisskulla Zayane (MP), bifall till 
förslaget i motionen. 
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Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Monika Brohede Tellström (L) 
och Mats Gerdau (M), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Camilla Carlbergs yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

Reservationer 
Camilla Carlberg reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och 
ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet hävdar ju att Nacka har ett stort behov av hyresbostäder och hyresbostäder 
till rimliga priser. Den moderatledda alliansen har ju först på senare år motvilligt börjat 
acceptera att det byggs hyresbostäder i Nacka. Men än så länge så har vi bara i mycket liten 
utsträckning sett att det kan bli av, upp till de målsatta 30% är det långt och behovet är i 
praktiken betydligt högre än så, särskilt som både antalet och andelen hyresbostäder i 
Nacka minskat under en lång rad år.  
 
De hyresrätter som nu ändå planeras kommer dock att bli synnerligen dyra bostäder. Först 
och främst så är hyresbostäder systematiskt missgynnade i Sverige jämfört med 
bostadsrätter men i Nacka upplåter man dessutom marken för hyresbostäder till 
högstbjudande, något som självklart driver på hyrorna uppåt.  
 
Vänsterpartiet skulle främst vilja att kommunen hade ett eget kommunalt bostadsbolag 
som lät bygga och förvaltade hyresbostäder. Men tanken är tabu i Nacka efter det att 
Nackahem sålde för mer än 20 år sedan. Men till dess vi får igenom det kravet så måste 
ändå hyresrätter byggas och de måste då byggas med så rimliga hyror som det är möjligt för 
en kommun att åstadkomma. Nacka borde, istället för att upplåta marken till 
högstbjudande, upplåta den till det företag som garanterar den lägsta inflyttningshyran.  
 
Men det sätt som den moderatledda majoriteten vill hålla hyrorna i schack, det är genom att 
bygga hyresbostäder på mindre attraktiva ställen och med lägre standard och kvalitet. Det 
är ett oanständigt sätt att direkt öka segregationen i Nacka: de som inte har råd eller vill) 
köpa en bostadsrätt, de får bli andra klassens invånare och bo i de sämre bostäder som då 
erbjuds. Den inställningen från alliansmajoriteten visar på ett förakt för de som inte tillhör 
de egna väljargrupperna, de välbesuttna. Man kunde ha förväntat sig något bättre 
åtminstone från de mindre partierna i alliansen men de har här helt sålt sina själar på 
’marknadens’ villkor.” 
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Protokollsanteckning 
Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Nyproducerade lägenheter har ofta en så hög hyresnivå att det blir svårt för stora grupper 
att ta sig in på bostadsmarknaden. Den svenska modellen med bostadsbidrag gör att man 
kan bo kvar i en lägenhet om man hamnar i en besvärlig ekonomisk situation, däremot 
räcker det inte med en låg inkomst och ett bostadsbidrag för att få ett hyreskontrakt. Vill vi 
på fullt allvar skapa bostäder för alla måste vi politiker agera och ta ansvaret för det den fria 
marknaden inte klarar av. Utan politisk inblandning riskerar Nacka att bli en väldigt 
segregerad kommun. Miljöpartiet vill att det byggs 1500 billiga lägenheter utspridda över 
hela Västra Sicklaön enligt förslaget i vår tidigare inlämnade motion om bostäder till 
överkomligt pris.” 
 
- - - - - 
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§ 224 Dnr KFKS 2015/850-429 

Motion om projekt ett bilfritt år 
Motion den 14 december 2015 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att natur- och trafiknämnden inom sitt ansvarsområde och 
utifrån cykelstrategin bedriver ett arbete i enlighet med intentionerna bakom motionen. 
Förslaget om ett särskilt projekt på det sätt som motionärerna föreslår avslås därför. Nacka 
kommun kommer att dra slutsatser av det motsvarande projekt som har genomförts i 
Stockholm. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att fem barnfamiljer under ett år ska få tillgång till elcyklar, 
elmopeder och mindre fyrhjuliga elfordon. Dessa ska användas i ur och skur hela året och 
på en blogg på kommunens hemsida ska man kunna följa familjerna och dela deras 
erfarenheter. 
 
Natur- och trafiknämnden bedriver inom sitt ansvar och utifrån cykelstrategin ett arbete 
som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 237 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 juni 2016 
Natur- och trafiknämndens beslut den 22 mars 2016 § 58 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 237 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att natur- och trafiknämnden inom sitt ansvarsområde och 
utifrån cykelstrategin bedriver ett arbete i enlighet med intentionerna bakom motionen. 
Förslaget om ett särskilt projekt på det sätt som motionärerna föreslår avslås därför. Nacka 
kommun kommer att dra slutsatser av det motsvarande projekt som har genomförts i 
Stockholm. 
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Beslut i natur- och trafiknämnden den 22 mars 2016 § 58 
Natur- och trafiknämnden föreslog att kommunfullmäktige ska avslå motionen ”Ett bilfritt 
år daterat 2015-12-14. 
 

Yrkanden 
Oliver Rykatkin (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), bifall till förslaget i 
motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Oliver 
Rykatkins yrkande. 
 

Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Det pågår visserligen mycket bra arbete inom kommunen för att fånga upp synpunkter 
från medborgare kring cykelfrågor men det räcker inte. Fler måste välja cykeln istället för 
bilen om vi ska nå upp till de globala och lokala klimat- & miljömålen. Ska vi nå upp till 
målet om att var femte pendlingsresa ska ske med cykel år 2030 måste vi verkligen öka 
tempot. Den viktigaste delen i projektet är den s.k. mobility managementeffekten, att 
synliggöra satsningen och inspirera andra till att välja bort bilen. Det missar man helt om 
man bara läser om andras erfarenheter av liknande projekt. Stadsledningskontoret vill avslå 
projektet för att det skulle kräva en omfattande arbetsinsats och ja, - det krävs en 
omfattande arbetsinsats för att rädda klimatet och miljön.” 
 
- - - - - 
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§ 225 Dnr KFKS 2016/79-730 

Utformande av plan för äldre i Nacka kommun  
Motion den 28 januari 2016 av Gunnel Nyman Gräff med flera (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att de områden som tas upp i motionen är viktiga för att 
planera kommunens insatser för äldre. Planeringsarbete pågår inom de områden som faller 
inom äldrenämndens ansvarsområde. Samverkan med andra nämnder pågår. 
Äldrenämnden ser inget behov av en sammanhållen äldreplan. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

 Ärende 
Motionären föreslår att Nacka kommun ska ta fram en konkret äldreplan med en 
äldreboendeplan som ska styra och stimulera utveckling och utbyggnad av vård- och 
omsorgsboenden. Planen ska även innefatta flera andra områden som bland annat nya 
bostadsformer för äldre personer, nya vårdformer, kompetenssäkring av personal, 
stärkande fritid, trafiksäkerhet och snöröjning. 
 
De områden som motionen tar upp faller inom äldrenämndens ansvarsområde. Samverkan 
med andra nämnder sker löpande och därför finns inget behov av en sammanhållen 
äldreplan. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 238 
Äldrenämndens beslut den 15 juni 2016 § 56 
Sociala kvalitetsenhetens och äldreenhetens tjänsteskrivelse den 30 maj 2016 
Motion om att utforma äldreplan 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 238 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att de områden som tas upp i motionen är viktiga för att 
planera kommunens insatser för äldre. Planeringsarbete pågår inom de områden som faller 
inom äldrenämndens ansvarsområde. Samverkan med andra nämnder pågår. 
Äldrenämnden ser inget behov av en sammanhållen äldreplan. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Beslut i äldrenämnden den 15 juni 2016 § 56 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterade att de områden som tas upp i motionen är viktiga för att 
planera kommunens insatser för äldre. Planeringsarbete pågår inom de områden som faller 
inom äldrenämndens ansvarsområde. Samverkan med andra nämnder pågår. 
Äldrenämnden ser inget behov av en sammanhållen äldreplan. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 
 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Camilla Carlberg (V), Ninni 
Lindberg (MP) och Bosse Ståldal (NL), bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Monica Brohede Tellströms yrkande mot Gunnel 
Nyman Gräffs yrkande och fann att Monica Brohede Tellströms yrkande hade bifallits. 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 35 röster för Monica Brohede 
Tellströms yrkande och 25 röster för Gunnel Nyman Gräffs yrkande. En ledamot var 
frånvarande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Monica Brohede Tellströms 
yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 4 
 

Reservationer 
Camilla Carlberg reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och 
ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet stödjer förslaget om att en äldreplan utarbetas och används i kommunen. 
På grund av att marknad och inte behov styr välfärden är detta i alla fall ett instrument för 
att kunna få en överblick av insatserna för äldre.  
 
Mångfald betyder för oss inte antalet utförare utan att insatser kan utföras på olika sätt 
utifrån allas olika behov. Därför är det viktigt att det finns en plan att följa som kan planera 
insatserna och ge trygghet för våra äldre kommuninvånare som blir allt fler.” 
 
- - - - - 
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§ 226 Dnr KFKS 2016/87-611 

Senarelagda skoldagar i högstadiet 
Motion den 1 februari 2016 av Magnus Söderström (MP)  

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det är rektorerna som prövar frågor kring när skolan ska 
börja på morgnarna och att motionen därför inte ska föranleda någon ytterligare åtgärd. 
 

Ärendet 
Motionären förslår att den kommunala produktionen inom förskola och skola, Välfärd 
skola, genomför försök med senarelagda skoldagar på en eller flera högstadieskolor. 
Välfärd skola har redan högstadieskolor som har prövat på detta och har kommit fram till 
att detta inte gynnar eleven. Det är problematiskt rent logistiskt med lokaler samt att 
tidsaspekten med senare dagar gör att det krockar med elevers eftermiddagsaktiviteter. Det 
är även problematiskt med lärarens arbetstid om dagarna senareläggs. Eftersom det ligger 
inom respektive rektors ansvarsområde att besluta om att införa senarelagda skoldagar så 
föranleder motionen inte någon ytterligare åtgärd. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 20 juni 2016 § 216 
Välfärd skolas tjänsteskrivelse den 18 februari 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 20 juni 2016 § 216 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta notera att det är rektorerna som 
prövar frågor kring när skolan ska börja på morgnarna och att motionen därför inte ska 
föranleda någon ytterligare åtgärd. 
 

Yrkanden 
Magnus Söderström (MP) yrkade, med instämmande av Espen Bjordal (S) och Mikael 
Carlsson (NL), bifall till förslaget i motionen. 
 
Tobias Nässén (M) yrkade, med instämmande av Christine Lorne (C), Barbro Sörman (V) 
och Monica Brohede Tellström (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Tobias Nässéns yrkande mot Magnus Söderströms 
yrkande och fann att Tobias Nässéns yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 39 röster för Monica Brohede Tellströms yrkande och 
22 röster för Magnus Söderströms yrkande. En ledamot var frånvarande. 
Kommunfullmäktige hade således bifallit Tobias Nässéns yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 5 
 

Protokollsanteckningar 
Christine Lorne lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vi skulle gärna se att någon eller några skolor prövade senare start på skoldagen. Om det 
slår väl ut skulle det kunna bli ett profilområde för respektive skola. 
 
Forskning visar på att det finns flera positiva konsekvenser av att senarelägga skolstarten på 
morgonen. När ungdomar kommer in i puberteten ökar sömnbehovet samtidigt som den 
biologiska insomningstiden skjuts framåt 2-3 timmar. Detta medför att många tonåringar är 
trötta och presterar sämre i skolan. Forskning i USA har visat att genom att låta eleverna 
börja senare på dagen så har resultaten höjts jämfört med kontrollgruppen som började 
vanlig tid. Det finns också exempel från Stockholms stad där man prövat detta med bra 
resultat i skolarbetet. 
 
Men det är viktigt att poängtera att i Nacka är det rektorerna som äger frågan kring 
skolstartstider. Det är flera aspekter som måste anpassas till varandra för att få ihop 
skoldagen för eleverna och arbetsdagen för pedagogerna. Det kan därför vara så att det i 
vissa skolor inte är möjligt att ha senare skolstarter medan det i andra är fullt möjligt.”  
 
Magnus Söderström lät anteckna följande för Miljlöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”En skoldag i Sverige börjar av gammal tradition strax efter klockan åtta på morgonen. Nya 
forskningsrön visar dock att tonåringar som börjar skoldagen senare sover bättre och når 
högre skolresultat. Lite extra sovmorgon är alltså en hyfsat okomplicerad, relativt billig 
metod för att uppnå bättre skolresultat.  
Ett problem i samhället är att vi idag bygger en infrastruktur anpassad efter att alla ska göra 
allting samtidigt, vare sig det handlar om att ta bussen till skolan/jobbet, lämna på dagis, 
träna fotboll eller laga middag. En infrastruktur dimensionerad efter dessa ”peakar” kostar 
egentligen onödigt mycket. Sovmorgon för tonåringar löser självklart inte självt detta 
problem men är i alla fall ett bidrag.  
Miljöpartiet anser att senarelagda skoldagar ska införas på försök för att vetenskapligt 
kunna utvärdera effekterna en senare skolstart får både för de berörda eleverna och det 
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övriga samhället. Eftersom vi vill göra en noggrann utvärdering av förslagets olika effekter, 
behöver det vara politiken, och inte enskilda rektorer som beslutar i frågan.” 
 
- - - - - 
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§ 227 Dnr KFKS 2016/193 

Begränsat antal elever i kommunala skolor 
Motion den 3 mars 2016 av Camilla Carlberg, Barbro Sörman och Rolf Wasteson (V) 

Beslut 
Ärendet bordläggs.  
 

Ärendet 
Motionären förslår följande. 
Den kommunala produktionen inom förskola och skola, Välfärd skola, utreder och sätter 
en gräns för antal elever i respektive skola utifrån yta per elev i lokalerna och på 
skolgårdarna.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 20 juni 2016 § 217 
Välfärd skolas tjänsteskrivelse den 23 maj 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 20 juni 2016 § 217 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige avslå motionen eftersom det ligger inom 
varje rektors ansvarsområde att själv organisera och leda sin skola.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 228 Dnr KFKS 2016/190 

Ökat skydd för groddjur 
Motion den 14 mars 2016 av Magnus Söderström (MP) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs.  
 

Ärende 
Motionären föreslår att 

 Nacka kommun säkerställer att en effektiv spridningskorridor för groddjur 
etableras mellan Nyckelvikens och Långsjöns naturreservat genom att exempelvis 
anlägga småskaliga dammar och säkra en passage under Värmdöleden,  

 Nacka kommun informerar alla fastighetsägare om hur de kan bidra till att skapa 
livskraftiga miljöer för groddjur.  

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 239 
Natur- och trafiknämnden den 24 maj 2016 § 113 
Park- och naturenhetens tjänsteskrivelse den 9 maj 2016 
Motion ”Ge ett ökat skydd för groddjur i Nacka” 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 239 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar natur- och trafiknämndens redovisning samt att arbetet med 
Fauna- och viltvårdsstrategin för Nacka kommun pågår där groddjuren särskilt lyfts fram.  
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

Beslut i natur och trafiknämnden den 24 maj 2016 § 113 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar natur- och trafiknämndens redovisning samt att arbetet med 
Fauna- och viltvårdsstrategin för Nacka kommun pågår där groddjuren särskilt lyfts fram.  
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 



 
58 (72) 

 12 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
  



 
59 (72) 

 12 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

§ 229 Dnr KFKS 2016/445 

Handlingsplan mot extremism 
Motion den 23 maj 2016 av Bosse Ståldal med flera (NL) 

Beslut 
Ärendet bordläggs.  
 

Ärende 
Motionären föreslår att kommunen bland annat ska ta fram en lägesbild kring och en 
handlingsplan mot extremt våld och att det ska skapas lokala team med kapacitet att 
ingripa. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 240 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 juni 2016 
Antagen strategi mot våldsbejakande extremism och extremt våld 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 augusti 2016 § 240 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige antog den 20 juni 2016, § 191, en strategi mot våldsbejakande 
extremism och extremt våld som omfattar utgångspunkterna bakom förslagen i motionen. 
Motionen är med denna notering färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
  



 
60 (72) 

 12 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

§ 230 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 
Rapportering enligt 16 kap 6 f-h §§ SoL och 28 f-g §§ LSS av ej verkställda beslut enligt 4 
kap 1§ SoL och 9 § LSS – per sista juni 2016. 
 
Information om rapport från inspektion av överförmyndare/överförmyndarnämnd. 
 
- - - - - 
  



 
61 (72) 

 12 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

§ 231 

Anmälningar från revisorerna 
 
Inga anmälningar. 
 
- - - - - 
 
 
 
 
  



 
62 (72) 

 12 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

§ 232 Dnr KFKS 2016/758 

Motion - Naturreservat i Trolldalen 
Motion den 12 september 2016 av Åsa Nyberg och David Bergquist (SD) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
  



 
63 (72) 

 12 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

§ 233 Dnr KFKS 2016/759 

Motion - Förbättrad rening av Ältasjön 
Motion den 12 september 2016 av Christina Ståldal med flera (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
  



 
64 (72) 

 12 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

§ 234 Dnr KFKS 2016/760 

Motion - Kommunens missbruksverksamhet 
Motion den 12 september 2016 av Andreas Falk, Khashayar Farmanbar och Helena 
Westerling (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



 
65 (72) 

 12 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

§ 235 Dnr KFKS 2016/761 

Motion - Arbetssituation och bemanning på skolor, 
förskolor och fritidshem 
Motion den 12 september 2016 av Espen Bjordal och Khashayar Farmanbar (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
  



 
66 (72) 

 12 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

§ 236 Dnr KFKS 2016/762 

Motion - Lån av elcykel på bibliotek 
Motion den 12 september 2016 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
  



 
67 (72) 

 12 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

§ 237 Dnr KFKS 2016/763 

Interpellation - Säkerheten vid bussterminalen i 
Katarinaberget 
Interpellation den 12 september 2016 av Christina Ståldal (NL)  
 
Christina Ståldal anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
 
  



 
68 (72) 

 12 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

§ 238 Dnr KFKS 2016/764 

Interpellation - Utredning av multiarena i Fisksätra 
Interpellation den 12 september 2016 av Christina Ståldal (NL) 
 
Christina Ståldal anhöll om att till fritidsnämndens ordförande framställa följande upplästa 
interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
  



 
69 (72) 

 12 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

§ 239 Dnr KFKS 2016/765 

Interpellation - Utemiljön på skolor och förskolor 
Interpellation den 12 september 2016 av Espen Bjordal med flera (S), Magnus Söderström 
(MP) och Camilla Carlberg (V) 
 
Espen Bjordal anhöll om att till kommunstyrelsens och utbildningsnämndens ordförande 
framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
  



 
70 (72) 

 12 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

§ 240 Dnr KFKS 2016/766 

Interpellation - Speciallärare och specialpedagoger i 
grundskolan och gymnasieskolan 
Interpellation den 12 september 2016 av Espen Bjordal och Khashayar Farmanbar (S) 
 
Espen Bjordal och Khashayar Farmanbar anhöll om att till utbildningsnämndens 
ordförande framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
  



 
71 (72) 

 12 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

§ 241 Dnr KFKS 2016/767 

Interpellation - Individuellt brandskydd för äldre 
Interpellation den 12 september 2016 av Majvie Swärd, Gunnel Nyman Gräff och Andreas 
Falk (S) 
 
Majvie Swärd, Gunnel Nyman Gräff och Andreas Falk anhöll om att till äldrenämndens 
ordförande framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
 
  



 
72 (72) 

 12 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

- 

§ 242 Dnr KFKS 2016/768 

Interpellation - Åtgärder när barn far illa 
Interpellation den 12 september 2016 av Andreas Falk och Majvie Swärd (S) 
 
Andreas Falk och Majvie Swärd anhöll om att till socialnämndens ordförande framställa 
följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
 


